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30 év után kastély-nyitány„ ”

A Shossberger-kastély szabadtéri színpadán
ünnepelhetjük az államalapítás és az új kenyér ünnepét

(r ész le tek a 3. old a lo n)

Június 28.
A képviselõ-testület a lejárt

határidejû önkormányzati ha-
tározatok végrehajtásáról szó-
ló polgármesteri jelentés után
elfogadta második félévi mun-
katervét, majd

iskolaigazgató beszá-
molója következett a Hevesy
György Általános Iskola el-
múlt évi munkájáról.
A rendkívül részletes írásos

beszámoló az intézményveze-
tõ összefoglalója mellett – ami
a pedagógiai munkát, a tárgyi
és személyi feltételeket és a
következõ évre vonatkozó el-
képzeléseket is összegezte –
szinte valamennyi munkakö-
zösség beszámolóját, valamint
a tanév programjait és a kie-

dr. Liposits
Zsoltné

melkedõ tanulmányi és sport-
sikereket elért tanulók ered-
ményeit is tartalmazta. Az
igazgatónõ
kérdésére válaszolva kiemelte:
az intézmény az integrációs
és képesség-kibontakoztató
program felvállalásával négy
és félmillió Ft-tal tudta növel-
ni az állami normatív támoga-
tást. Ezt az összeget a város
idei költségvetésének korlátai
miatt nem kapták meg, de az
önkormányzattól ígéretet kap-
tak:

A
pedagógusok a várható ered-
mények és a jobb munkakö-
rülmények reményében fel-

Baranyi Károly

ha a város többletbevétel-
hez jut, megkapják az eszköz-
fejlesztésre szánt összeget.

(folytatás a 2. oldalon)

A XXIX. Bárdos Lajos Ze-
nei Hetek III. Turai Népzenei
és Kórustalálkozóját június 19-
én aMûvelõdési Ház Szabad-
téri színpadán több település
népdalköreinek, népzenei és

hagyományõrzõ együttesei-
nek, szólistáinak, kórusainak
részvételével rendezték meg.
A mûsorban természetesen
helyi népmûvészeti csoportja-
ink is sikerrel szerepeltek.

A mûsor után
gödöllõi textilképvarró

iparmûvész Galgamenti hím-
zésmotívumok ihlette kiállítá-
sának ünnepi megnyitója kö-
vetkezett. A mûvész munkás-
ságát nép-
rajzkutató méltatta.

népdalénekes mûsora
után az Õszirózsa Nyugdíjas
Klub népviseleti bemutatójá-
ban gyönyörködhetett a nagy-
termet megtöltõ közönség.

Szekeres Er-
zsébet

dr. Lábadi Károly
Maczkó

Mária

(folytatás a 11. oldalon)

Tárlat és népviseleti
„divatbemutató”

III. Turai Népzenei és Kórustalálkozó
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Az idei kitüntetettek
Júliusi határozata alapján Tura Város Önkormányzatának

Képviselõ-testülete 2005. évben kitüntetést
adományoz nyugalmazott néprajzkutató-
nak Tura néprajzi kincsének, kulturális örökségének tudo-
mányos igényû feltárásáért és széles körû megismertetéséért
végzettmagas szintû, áldozatosmunkájáért.
A képviselõ-testület adományoz

a gazdasági élet területén végzett ki-
emelkedõ tevékenységéért, valamint a helyi kultúra, mûvelõ-
dés és az öntevékeny civil szervezõdések önzetlen támogatá-
sáért;

nyugdíjas pedagógusnak a gyermektáborozta-
tások keretében – a szülõföld megismertetéséért – végzett
tevékenységéért;

kántor-karnagynak az egyházzene és a
kulturális közélet területén végzett kiemelkedõ munkásságá-
ért, valamint az erdélyi Csíkszentimrével létesített testvér-
kapcsolat kiépítéséért;
a a település közmûvelõdésében,

mûvészeti életében és kulturális értékeinekmegõrzésében és
megismertetésében végzettmagas szintû tevékenységükért;

, az Igazgatási- és Okmányiroda
vezetõjének kiemelkedõ színvonalú munkavégzéséért, vala-
mint a helyi közigazgatási tevékenység fejlesztése érdekében
kifejtett tevékenységéért.
A kitüntetéseket augusztus 20-án, a kastélypark szabadtéri

színpadán tartandó .

Tura Díszpolgára

Turáért Emlékérmet

Dr. VargaMarianna

Marosvölgyi Jánosnak

Takács Pál

Tóth Péter László

Turai Énekmondóknak

Kiss Margit Zsuzsannának

+

+

+

+

+

városi ünnepségen adják át
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(folytatás az 1. oldalról)

vállalták a programmal járó
többletmunkát.
Dr. Liposits Zsoltné hangsú-

lyozta, hogy az iskola által a
jövõben megtermelt összege-
ket is eszközfejlesztésre sze-
retnék fordítani, majd jelezte,
hogy a kötelezõ feladatot je-
lentõ napközi ellátásához költ-
ségvetésük másfélmillió forin-
tos emelésére lenne szüksé-
gük. a
Pénzügyi Bizottság elnöke
egyeztetést javasolt ebben az
ügyben, az Ügy-
rendi Bizottság elnöke pedig
az intézmény pénzügyi szem-
pontból kiemelt kezelését
szorgalmazta.

a tanórán kí-
vüli órakeret kezelésének ill. a
tanulók hasznos idõtöltése
megszervezésének fontossá-
gát hangsúlyozta.

, a KOSBizottság elnöke

Nagy-Tóth István,

Kuti József,

Jenei Csabáné

Kálna
Tibor

a fõépület csinosításáról szá-
molt be, polgár-
mester pedig a képviselõ-tes-
tület nevében köszönetét fe-
jezte ki az intézmény vala-
mennyi dolgozójának

December 31-ig eseti díja-
zással továbbra is

ügyvéd látja el a
Polgármesteri Hivatal jogi
képviseletét. Nagy-Tóth Ist-
ván nem zárta ki, hogy spe-
ciális ügyekben más ügyvédi
irodát is foglalkoztassanak.

A Pénzügyi Bizottság július
18-ig haladékot kért az önkor-
mányzati feladatok felülvizs-
gálatára és a fizetési kötele-
zettségek rendezésének üte-
mezésére vonatkozó tájékoz-

Tóth István

a taka-
rékosság éveiben tanúsított
hozzáállásukért, amiért cseré-
be ígéretet tett a kért összegek
elõteremtésére.

dr. Klaus-
mann Kornél

tató elkészítésére. (A tájékoz-
tató a július 19-i testületi ülés
napirendi pontjai között is
szerepelt, de a bizottság elnö-
ke –

)
Megfelelõ ajánlat híján az

önkormányzat ismét meghir-
dette a Rákóczi út 144. és az
Alsóerdõsor u. 65. szám alatti
ingatlanokat. Elõször hirdet-
ték meg a Hõsök útja 32.
szám alatti beépítetlen belte-
rületi ingatlant. (Lapunkmeg-
jelenéséig mindhárom ingat-
lan-értékesítési pályázat határ-
ideje lejárt – )
A testület 1,5 millió Ft-ra

módosította a Hevesy György
Általános Iskola tetõfelújításá-
ra elnyert 3,5 milliós CÉDE-
támogatáshoz szükséges ön-
részt. Az elnyert összeget az
Iskola úti épület tetõhéjaza-
tának cseréjére fordítják. (A
bontási munkálatokat július
19-én kezdtékmeg – )

Az napirendi pont-
ban javaslat érkezett a

módosítására, mely szerint
ezután köztisztviselõ is része-
sülhessen a rangos elismerés-
ben. A rendelet szerinti kitün-
tetõ címek adományozásának
eljárási rendjét pontosítják és
részletesen szabályozzák,
amelyre a második félév fo-
lyamán kerül sor. Kálna Tibor
bizottsági elnök javaslatára a
képviselõk hozzájárultak

képviselõ felvé-
teléhez a KOS Bizottság tag-
jai közé. a Tura
Önkéntes Tûzoltó Egyesület
újabb sikerérõl számolt be: a
turai lánglovagok az Üllõn
megrendezett országos verse-
nyen kategóriájukban

, a huszonhat – többnyire
hivatásos – csapatból álló me-
zõnyben pedig he-
lyezést értek el.

további haladékot kért a
szerk.

a szerk.

a szerk.

Egyebek
díszpol-

gári cím, valamint a Turáért
Emlékérem alapításáról és
adományozásáról szóló rende-
let

Pásztor László

Korsós Attila

máso-
dik

tizenötödik

Kálna Tibor a nyári gyer-
mektáborozások támogatása
mellett emelt szót. A képvise-
lõk egyetértettek abban, hogy
a cserkészek, a Galgások és a
Karitász táborait
míg a többi tábort

tudják támogatni. Dön-
tés csak a Galga Expedícióra
látogató csíkszentimrei fiatalok
utaztatásával kapcsolatban
született, amit a város 120
ezer Ft-tal támogat. A többi
táborozás utólagos támogatá-
sáról a Pénzügyi Bizottság ja-
vaslata alapján döntenek.
(Szerkesztõségünk a három
nagy turai gyermektábort
idén is 10-10 ezer Ft-tal támo-
gatta - )

Kuti József, a Településfej-
lesztési Bizottság elnöke arról
számolt be, hogy idén

az önkormányzat-
hoz, amelyek között a bizott-
ság állapított meg;
ezután következhet a mû-
szaki tartalom megállapítása.
Az elnök arról is szólt, hogy a
Bizottság támogatja, hogy
Tura város a hatvani kistér-
ség által kialakítandó állati-
hulladék gyûjtõ és átrakó állo-
máshoz („dögkúthoz”) csatla-
kozzon. A turai dögkutat kör-
nyezetvédelmi és gazdaságos-
sági okok miatt

Szükségessé vált a Falumú-
zeum meggyengült nádfedé-
sének megerõsítése. A munka
elvégzésére a Polgármesteri
Hivatal árajánlatokat kér be.
Szóba került a Magtár tetõ-
szerkezetének ügye is: a mû-
emlék épület tulajdonosa

szeretné mielõbb elvé-
geztetni a munkálatokat. A
testületi ülés végén

alpolgármester bejelen-
tette, hogy a turai kábeltévé-

kiemelten,
jelképes ösz-

szeggel

a szerk.

tizen-
kilenc, helyi útépítés támogatá-
sára vonatkozó lakossági kére-
lem érkezett

sorrendet

nem célszerû
tovább üzemeltetni.

meg-
felelõ pályázati forrás megléte
esetén

Gyenes
László
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nevelõi állás az iskolának
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hálózat esetében
, ami – az új

tulajdonos Matáv Rt. (ill. ká-
beltévés cégének) névváltása
miatt – a vártnál tovább tar-
tott. A T-Kábel nem hivatalos
ígérete szerint

a több mint egy
évemegtorpantberuházást.

Az épp aznap végetért Gal-
ga Expedíción résztvett csík-
szentimrei kisdiákok küldött-
sége is megtisztelte jelenlété-
vel a testületi ülést. A lányok
rövid erdélyi népdalcsokorral
örvendeztették meg a város-
atyákat, majd
csíkszentimrei iskolaigazgató
megköszönte a turai önkor-
mányzat 120 ezer Ft-os anya-
gi támogatását, amely tíz er-
délyi résztvevõ oda-visszauta-
zását fedezte.

Az idei elsõ félévi elõirány-
zat 65 millió 391 ezer Ft-os
módosításával 1 milliárd 41
millió 910 ezer Ft-ra módosí-
totta a testület Tura idei költ-
ségvetésének kiadási és bevé-
teli fõösszegét.
Továbbra is félmillió Ft-tal

támogatja az önkormányzat a
szeptemberi Turai Híresvá-
rosi Vigadalom megrendezé-
sét. Nagy-Tóth István el-
mondta: Pest Megye Közgyû-
lésétõl 300 ezer Ft támoga-
tásra kapott ígéretet, emellett
szponzorok segítségére is szá-
míthatnak.
A Rákóczi út 144. számú

önkormányzati ingatlan érté-
kesítésére újból kiírt pályá-
zatra egyetlen, kétmillió Ft-os
ajánlat érkezett, amelyet a
képviselõ-testület elfogadott.

A Turai Önkéntes Tûzoltó
Egyesület 80 ezer Ft támoga-
tást kért jármûvük levizsgáz-
tatásához. Gyenes László al-
polgármester arra emlékezte-
tett: a turai tûzoltók az Aradi

megtörtént a
tulajdonosváltás

augusztus végé-
ig folytatják

Ferenczi Károly

Július 19.

utcában
a néhány nappal

korábbi felhõszakadás okozta
károk enyhítése érdekében.
Javasolta, hogy egyéb forrás
híján a polgárõrség támoga-
tási kerete terhére ítéljék meg
a támogatást. Nagy-Tóth Ist-
ván
értékelte az indítványt, s
hangsúlyozta: jó esély van rá,
hogy támogatói forrásból ha-
marosan a
pénzt a polgárõröknek.

Tóth István polgármester
örömmel számolt be arról,
hogy a Tura-Invest Kft. és a
Schossberger-kastély tulajdo-
nosa között kedvezõen alaku-
ló tárgyalások hozománya-
ként – közel harminc év után,
várhatóan az augusztus 14-i
turai búcsú elõestéjén – meg-
nyitják a kastélypark kapuit a
látogatók elõtt. (A mûemlék
változatlanul
ezért belülrõl továbbra sem
lehet megtekinteni.) További
jó hír, hogy a nyugdíjasok és a
VÜCS munkatársainak köz-
remûködésével megtisztítot-
ták a kastélypark gesztenye-
fasori részét, így az érdeklõ-
dõk augusztus 20-án 17 órai
kezdettel az ottani színpadnál
tekinthetik meg városunk ün-
nepi mûsorát és a turai kitün-
tetések átadását.

A grémium elfogadta a vá-
rosközpont rehabilitációjára
vonatkozó pályázatot. A Regi-
onális Fejlesztési Tanácstól e
célra elnyert 13,6 milliós ösz-
szegbõl készülõ tervdoku-
mentáció Turának a 2007
után e célra kiírásra kerülõ
EU-s pályázatokon történõ
részvételéhez szükséges.
A képviselõ-testület hozzá-

járult ahhoz, hogy a Hevesy
György Általános Iskola szep-
tembertõl két fõ napközis
nevelõt alkalmazzon.

jelentõs erõfeszítése-
ket tettek

kellemes meglepetésként

visszajuttassák

életveszélyes,

Július 28.

n

30 év után ismét
kastély-nyitány Turán„ ”

Második honfoglalás a parkszínpadnál

- Olyan ez, mint a második
honfoglalás – jegyezte meg

két, embernagy-
ságú cserje elvonszolása közt.
Az elsõ honfoglalás szûk hat
évtizede, 1946-ban történt: a
jelenlévõk közül többen is kis-
diákként elsõként vették bir-
tokba a kastély falai közt ki-
alakított iskolát. S hogy a csa-
ládi hagyományápolás telje-
sebb legyen: fia a kastélyból

utoljára bal-
lagók egyike volt.
A VÜCS munkatársai mo-

toros fûrészekkel vagdosták a
vastagabb ágakat;

egy traktor
húzta-vonta a növényzetet. Az
életveszélyes mûemléképület-
be
de kívülrõl megcsodálni ha-
marosan nem csupán a kerí-
tésen túlról lehet: a turai bú-
csú elõtti napon, augusztus
13-án 15 órakor

a
látogatók elõtt. Augusztus 20-
án 17 órakor

id.
Diós István

továbbra is tilos a belépés,

a park kapuit
hivatalosan is megnyitják

nyolcadikosként

a kastély
falainak tövében

városunk idei ki-

tüntetettjei a szabadtéri szín-
padon vehetik át oklevelüket.
...S talán addigra hivatalos

információkat is hallhatunk
arról, befektetõi közremûkö-
déssel miként fordul jobbra a
turai kastély mindeddig mos-
tohánakmondható sorsa...

-hiszi-

Július 19-én megnyitotta kapuit a Schossberger-kastély
parkja – egyelõre az Õszirózsa Nyugdíjas Klub tagjai és a
Városüzemeltetési Csoport munkatársai elõtt, akik hozzá-
láttak a mûemlék környékének tisztításához. Az akció köz-
remûködõi a tulajdonos engedélyével irtották a gazt, ritkí-
tották az elburjánzott aljzatnövényzetet, hogy mielõbb sza-
lonképessé tegyék a park fõbb útvonalait és gesztenyefaso-
rát. A szalonképesség ezúttal azt eredményezi, hogy a város
a park színpadán rendezheti az augusztus 20-i ünnepséget.
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E-mail-ben küldhetik az észrevételeket

Új rendõrkapitány Gödöllõn

TURAI HÍRLAP4

Libra Könyvesbolt
Tura, Dózsa György u.7.

Könyvújdonságok és -régiségek, térképek,
hanghordozók, videokazetták, faxolás,

fekete-fehér és színes fénymásolás

Rövid idõn belül ismét ka-
pitányságvezetõt cseréltek
Gödöllõn: a megyei fõkapi-
tány visszavonta Tóth Csaba
õrnagy megbízatását, és dr.
Juhász István rendõr alezre-
dest bíztameg a feladattal.

Az új megbízott kapitány-
ságvezetõ 19 évesen került a
rendõrség kötelékébe. Elõször
járõrként, majd baleseti hely-
színelõként dolgozott. 1990-
ben állami ösztöndíjat nyert a
berlini Humboldt Egyetemre,
ahol okleveles kriminalista
végzettséget szerzett. Hazatér-
te után itthon is tanult, 2001-
ben végzett a Pécsi Állami és
Jogtudományi Egyetemen.
Gödöllõre kerülése elõtt a Du-
nakeszi Rendõrkapitányságot
vezette. Nõs, egy kisfia van,
családjával Budapesten él.
Juhász István tervei szerint

egy polgárközelibb, szakszerû-
en mûködõ rendõrség dolgo-
zik majd a keze alatt. Elõdjé-
hez hasonlóan õ is számít a
polgárõr szervezetek segítsé-
gére és az önkormányzatok
támogatására. Újdonság, hogy
az állampolgárok

amelyben megtehetik észre-
vételeiket, esetleges panaszai-
kat. Ehhez segítségként közöl-
jük az e-mail-címet:

neki is ír-
hatnak elektronikus levelet,

kapitanyvalasz@citromail.hu

R. Z.

A Gödöllõn megtartott saj-
tótájékoztatón a váltás okára
vonatkozó kérdésre válaszolva

(képünkön)
elmondta: Tóth Csabának
egy 1999-es – máig nem bizo-
nyított – jogsértése látott nap-
világot, s a megyei fõkapitány
jobbnak látta, ha ezt nem
hagyja meg támadási felület-
ként. Elõdje – aki a sajtótájé-
koztatón szintén részt vett –
elõzõ beosztásában, a köz-
rendvédelmi osztály vezetõje-
ként végzi munkáját.

Juhász alezredes

be az , és
kb. 150 ezer Ft értékben vit-
tek el italokat és dohányárut.
Hamis pénz tûnt fel Turán:

valaki az egyik zöldségesnél
egy tízezres bankó jó minõsé-
gûmásolatával fizetett. Az ela-
dó késõn vette észre, hogy
nem valódi pénzzel van dolga.
Elfelejtett fizetni a turai

benzinkútnál egy autós, aki
ellen szabálysértési eljárás in-
dul. A kutas felírta rendszá-
mot, így a rendõrség beazono-
síthatta a jármû gazdáját.
Két baleset is történt a vá-

rosban. A Kossuth utcában
egy kisfiú a buszról és
a jármû takarásából kilépve

ismeretlen tettesek

leszállt

át akart sietni az út túloldalán
álló barátjához, amikor egy
éppen akkor érkezõ személy-
gépkocsi elütötte. Információ-
ink szerint a fiú sérülése nem
súlyos. Ugyancsak a Kossuth
utcában elsõbbségadás elmu-
lasztása miatt két személy-
gépkocsi ütközött össze. Sze-
mélyi sérülés szerencsére
nem történt.

R. Z.

Rendõrségi hírek: B mint...

...besurranás, betörések, balesetek
Még mindig óvatlanok va-

gyunk: akadálytalanul surrant
be az egyik családi házba az
az elkövetõ, aki onnan ara-
nyat és készpénzt zsákmá-
nyolt. A házbeliek észre sem
vették, de elismerték:mind az
utcai kiskapu, mind a lakás-
ajtó nyitva volt. Szintén észre-
vétlenül dolgoztak azok a tet-
tesek, akik a Ramszesz sörö-
zõ játékautomatáját feszítették
fel, miközben társaik lekötöt-
ték a felszolgáló figyelmét. Az
automatából – amiben

– 92
ezer Ft-ot szedtek ki.
A Jampi sörözõbe rácski-

feszítéses módszerrel jutottak

van
riasztó, de nem mûködött

A turai Vigyázó Kör egye-
sület kezdeményezésére négy
település egy-egy civil szerve-
zete

együttmûködésrõl dön-
tött május 27-én. Az aláírásra
Hévízgyörkön került sor júni-
us 17-én. Az egyesületek kép-
viselõi kifejezték azon szándé-
kukat, hogy egymás tevékeny-
ségét segítik. Remélhetõleg
komoly együttmûködés alakul
ki a négy ill. a késõbb csatla-
kozó egyesületek között.
Ezen a megbeszélésen ke-

rült sor a kamionforgalom
ellen tiltakozó levél aláírására.
A négy alapító egyesület ne-
vében történt aláírások után a
települések további civil szer-
vezetei is csatlakoztak, így ti-
zenkét aláírással továbbították
a PEMÁK-nak a következõ
levelet:

2004. szeptember 2-án Bag,
Hévízgyörk, Galgahévíz és
Tura polgármesterei tárgya-
lást folytattak Önnel a négy
településen áthaladó nehéz-

– a bagi Helytörténeti
Baráti Társulat, az Összefogás
Hévízgyörkért Egyesület, a
galgahévízi Polgári Kör és a
Vigyázó Kör (Egyesület Turá-
ért) –

Tisztelt Igazgató Úr!

gépjármû-forgalom csökken-
tése érdekében.
Az alulírott civil szervezetek

úgy látják, hogy az eltelt ki-
lenc hónapban nem csök-
kent, hanem inkább

nem tapasztaltunk
semmiféle érdemleges intéz-
kedést.
Támogatjuk a négy telepü-

lés önkormányzatát az eredeti
forgalmi rend visszaállítására
tett erõfeszítéseiben, a nehéz-
gépjármû-forgalom szabályo-
zásának megoldásában
Tisztelettel felkérjük az

Igazgató urat, hogy Bag, Hé-
vízgyörk, Galgahévíz és Tura
lakosainak érdekeit szem
elõtt tartva, az áthaladó

a négy te-
lepülést egyre inkább terhelõ
útjairól az M3 autópályára

Hévízgyörk, 2005. június 17.

erõsödött
az áthaladó nehézgépjármû-
forgalom,

nehéz-
gépjármû-forgalmat

átirányítatni szíveskedjék.

A Vigyázó Kör kezdeményezésére

Civil szervezetek összefogása

Galgahévízi
Falunapok
Július második hétvégéje

Galgahévíz ünnepe, három
napig tartó falunapja. A lako-
dalmak is csak a mesében
tartanak ennél tovább. Szom-
szédunkban amegszokott vál-
tozatossággal zajlottak az ese-
mények, azaz a szervezõk
most is találtak valami újat,
ami magával ragadta a falu-
belieket és vendégeiket.
Ezek közé tartozott a július

10-i kórushangverseny,
amelyre határainkon túlról is
érkeztek fellépõk, s amelyen
fellépett a turai Nagyboldog-
asszony templom kórusa is

kántor-kar-
nagy vezetésével.
Tóth Péter László

n
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32. Galga 7. Örökség Expedíció

Táborozás a Galga forrásvidékén

TURAI HÍRLAP6

Július 12-én a Felsõ-Galga
mente felfedezésére ismét
útjára indult a Galga Expe-
díció. A vezetõség idén Becs-
két, az ottani mûvelõdési
ház parkját választotta tá-
borhelyül.
A táborban 60 gyermek –

köztük 13 csíkszentimrei – is-
merkedhetett a környék ter-
mészeti és kulturális értékei-
vel. Délelõttönként általában
a kutatóprogramok zajlottak.
A környezõ települések –
Magyarnándor, Szécsénke és
Bercel néphagyományait,
történetét, kulturális emlékeit
fedezték fel csoportonként.
Az összegyûjtött anyagot késõ
délután rendszerezték, hogy
az esténként rendezett tábori
összejöveteleken ismertessék
egymással a begyûjtött „kin-
cseket”.
A kutatásokon kívül a tá-

borlakók részt vehettek egy
várjátékon Szanda várában,

–

vezett a táborban. A tábor-
lakók a fülledt melegben a
váci és a gödi strandot is meg-
látogatták.
Július 17-én ünnepség kere-

tében adták át a 30. expedíció
által alapított Galga-díjakat.
Idén „õsgalgás”,
több mint egy évtizedig a
mozgalom vezetõje, valamint

, a megyei közgyû-
lés elnöke részesült a rangos

Gregus János

Szabó Imre

sége
és a régi veze-

tõk (
és

) segítségével mûkö-
dött.
A tábor szervezõi ezúton is

köszönik mindazon támoga-
tást, amit ebben az évben
kaptak, így nagyobb gondjaik
nem voltak a táborozás során.

Abért Zsolt, Gyenes Lász-
ló, Békési Judit

Szarvas László, Válóczi
András, Vámos László Jenei
Csabáné

FarkasBernadett

denemmaradhattak el a kul-
turális, sport- és szabadidõs
programok sem. Ismét meg-
rendezték a Népijáték Olim-
piát, a tábori „Ki mit tud?- ot
és a szabadtéri fõzõversenyt.
A Pest Megyei Rendõrkapi-
tányságKözlekedési Osztályá-
nak két munkatársa kerék-
páros ügyességi versennyel
egybekötött programot szer-

elismerésben. A Magyaror-
szág Felfedezõi Szövetség ki-
tüntetéseket adott át több
éves eredményes munkájáért

és
.

A tartalmi zárón értékelték
és jutalmazták a programok
legjobbjait. A Galga Expedíció
tavaly megújult táborvezetõ-

Kis Évának, Szabó Katalin-
nak, Vámos Lászlónak
Békési Juditnak

Az idei Galga-díjasok: Gregus János és Szabó Imre
Takács Pál felvételei

A kutatás részeként a csoportok interjúkat készítettek

zokkal, esetleg régi laboresz-
közökkel rendelkeznek, szí-
veskedjenek azokat rendelke-
zésünkre bocsátani a kiállítás
színvonalának emelése érde-
kében.

Ugyancsak kérjük, ha régi
fényképekkel büszkélkednek,
szíveskedjenek azokat máso-
lás céljából rendelkezésünkre
bocsátani.

Felajánlásukat, segítségüket
az alábbi telefonszámon jelez-
hetik: 28/466-258.

Segítségüket elõre is kö-
szönjük!

szakkörvezetõ
Takács Pál

A Turai Napraforgó Gyer-
mek Fotószakkör 50. szüle-
tésnapjára készül a követke-
zõ tanévben. Az ünnepi
megemlékezések már szep-
temberben megkezdõdnek,
amikor a szakkör kiállításon
szeretné bemutatni eddigi
tevékenységének fõbb ered-
ményeit, sikereit, de helyet
kapnak a fényképezés esz-
közei, anyagai is, valamint
olyan felvételek, amelyek vá-
rosunk egykori lakásait, ut-
cáit, vallási és történelmi
emlékeitmutatják be.

Kérjük olvasóinkat: ameny-
nyiben már nem használatos
fényképezõgéppel, vakuval,
filmfelvevõvel, filmvetítõvel,
régi filmekkel vagy filmdobo-

Támogatókat keres a Napraforgó Szakkör

Fotókiállításra készülnek
az 50. évforduló alkalmából

„Fel búcsúcsókra,
cimborák!”

Idén is sok vendég érkezett
a Hevesy György Általános
Iskolába a nyolcadik osztályt
végzett tanulók ballagási ün-
nepségére, ahol az
-tõl való ünnepélyes búcsú

után az iskola vezetése kitün-
tetéseket adott át a legjobb
végzõsöknek.
Az iskola legnagyobb elis-

merését, a Hevesy-díjat
és nyerte el.

A Jó tanuló, jó sportoló díjat
a Mûvészeti

díjat
vehette át. Kiváló di-

ákszervezõi munkájáért
, kiemelkedõ szá-

mítástechnikusi tevékenysé-
géért

, eredményes sport-
munkájáért pedig

kapott
elismerést.
kimagasló fotószakköri mun-
kájáért Aranykamera-díjban
részesült.

alma ma-
ter

Sallai
Csilla Tóth Bálint

Nagy Tóth Zsolt,
Szénási Tünde és Tóth

Nikolett
Ben-

ke Barbara

Géczi Katalin és Szeder
Zoltán

Virgancz
Roland és Fogas Barna

Farkas Bernadett

-cs -l
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Turára került Glenn Gould sálja

Lebhardt Dániel a nagysikerû márciusi tokiói turné

TURAI HÍRLAP8

Már a fogadtatás is szokat-
lan: az udvarias bemutatko-
zás után Dani, öccse, Dávid
és Anikó, a fiúk édesanyja a
kert végébe invitál, ahol há-
rom kutyájuk egyike kicsiny
kuckóban gondozza pár he-
tes kölykeit. A gyerekek úgy
szeretgetik a kutyusokat,
mintha elõször látták volna
õket, pedig rögvest kiderül,
hogy napjában többször is
megnézik, jól vannak-e a kis
kedvencek.
A második rácsodálkozáso-

mat az igazán baráti testvér-
kapcsolat váltja ki: a fiúk nem
bökdösik, nem cukkolják, vi-
szont olykor

A kilenc éves
Dávid kérdésemre könnye-
dén feleli: õ bizony nem irigy-
li, hogy a tévé, a rádió és az

barátian megöle-
lik egymást.

újságok évek óta elsõsorban a
bátyjáról tudósítanak. (Dávid
ezután egy idõre elvonul do-
bolni. A ház hátsó részébõl az
étkezõbe szûrõdõ ritmust
hallva biztosak lehetünk ben-
ne, hogy hamarosan õt is
szárnyára veszi a hírnév.)
Az elmúlt években Dani

tehetségérõl és sikereirõl a
jelentõsebb hazai televíziók
és újságok mellett számos
külföldi lap is beszámolt. Az
oklevelek a nappaliban, a
pianínó felett sorakoznak,
ám számomra úgy tûnik: a
talán legbecsesebb elisme-
rés egy sál, amit a fiú

kapott. A
zongorabillentyû mintázatú
nyakbavalót annak idején

a világhírû
zongoramûvész ajándékozta

Jani-
tsáry Miklóstól

Glenn Gould,
a Hír TV szerkesztõjének,
aki az ifjú turai zongora-
mûvésszel készített interjút
követõen úgy döntött: az
ereklyeként tisztelt ruhada-
rab ezután

A Lebhardt család az ez-
redforduló elõtt egy fõvárosi
bérlakásban élt, ám a fiúk
légúti allergiája miatt a szü-
lõk a tisztább levegõjû agg-
lomerációban kerestek meg-
fizethetõ ingatlant. Így jutot-
tak el Turára, ahol a Szövet-
ség utcában ráleltek egy
épülõfélben lévõ kertes ház-
ra. Az épületet rövidesen
lakhatóvá tették, és 1999.
február 28-án beköltöztek új
otthonukba. Azóta – kis túl-
zással – a család valameny-
nyi tagja szinte csak aludni
jár haza, ugyanis a szülõk
Budapesten, egy élelmiszer-
egészségügyi cégnél dolgoz-
nak, Dani és Dávid pedig a
hévízgyörki általános iskolá-
ban tanul, ahol egy épület-
ben mûködik az alsó és a
felsõ tagozat.
- Mint azt észrevetted, szü-

letésüktõl igen erõs kötõdés
van köztük – magyarázza

aki munkája mellett
fiai menedzselésében is orosz-

jobb helyen lesz
Daninál...

Anikó,

lánrészt vállal. – Emiatt szük-
ségük van arra, hogy az isko-
lában is naponta többször ta-
lálkozzanak, pár szót váltsa-
nak, esetleg megvigasztalják a
másikat. Nagyon szeretik egy-
mást, õket pedig a társaik:
elõfordult, hogy Dani kérésére

csakhogy részt
vehessen az osztálykirándu-
láson.
A tévéfelvételek és a kon-

certek száma egyre nõtt,
ami Dani tanulmányaira is
hatással volt: kiváló érdem-
jegyei korántsem romlottak,
ám megszaporodó koncert-
körútjai miatt az ifjú zongo-
ramûvész idén

Dani egyébként kitûnõ
memóriával rendelkezik, pl.
egy hat-hét oldalas Liszt-
etûd begyakorlásához mint-
egy két órára van szüksége,
egy Chopin-mazurkát pedig
ennél is kevesebb idõ alatt
tanul meg. Május végi mün-
cheni önálló, egész estés
koncertjén

Kotta ide vagy
oda, a Süddeutsche Zeitung
cikkírója elismerõ szavakkal
adott hírt Dani teljesítmé-
nyérõl.
- A koncertek nagyon fá-

rasztóak – jegyzi meg Dani

pár nappal elhalasztottunk egy
tévéfelvételt,

magántanuló
lett.

másfél órán át
fejbõl játszott.

Lebhardt Dániel 1992. má-
jus 22-én született Kerepes-
tarcsán. Hat évesen saját ké-
résére kezdte a zongoratanu-
lást, egy évvel késõbb már
önálló zenemûvet kompo-
nált. Budapesten, majd Hat-
vanban tanult zenét. Kilenc
évesen megkapta a hatvani
Kocsis Albert Alapítvány dí-
ját, majd minden idõk legfia-
talabbjaként sikeresen felvé-
telizett a Liszt Ferenc Zene-
mûvészeti Egyetemre, ahol
jelenleg a Rendkívüli Tehet-
ségek Képzõjének tanulója.
2002-ben megnyerte a He-

vesMegyei Zongoraversenyt.
2003-ban Brüsszelbõl máso-
dik, Bécsbõl harmadik díjat

hozott haza, míg Szebenben
megnyerte a VIII. Karl
Filtsch Nemzetközi Zongora-
és Komponistaversenyt. Idén
áprilisban a Kassán megren-
dezett IX. Nemzetközi Zon-
goraversenyrõl kategória-
gyõztesként és Európai Uni-
ós különdíjjal térhetett haza.
Márciusban Tokióban öt ön-
álló koncertre szóló meghí-
vásnak tett eleget, amit a
nagy érdeklõdésre való te-
kintettel további négy fellé-
péskövetett.
Nagyon szeret olvasni, ver-

set, szerepet, nyelvet tanulni,
rajzolni és hímezni (!). koráb-
ban néptáncot tanult, napja-
inkban a versenytánc forté-
lyaival ismerkedik. Szabad-
idejében zenét is szerez, épp

címû mûvét hang-
szereli számítógép segítsé-
gével.
Igazi, ösztönös tehetség:

elõfordul, hogy napokig nem
gyakorol, máskor pedig még
az éhségrõl és a szomjúság-
ról is megfeledkezik a zon-
gora mellett.

Manótánc

Daninak és Dávidnak nem volt szüksége
szülõi ösztönzésre a zenetanulás megkezdéséhez
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–, hát még az azt követõ de-
dikálások!
Dedikálásból pedig egyre

több lesz, ugyanis a rajongók
hamarosan nem csupán a be-
lépõjegyeket, a turai fiatalem-
bert méltató újságcikkeket és
a színes autogramkártyákat
írathatják alá vele, hanem

A hanghordozó
zenei anyagát idén február-
ban rögzítették Münchenben;
a kiadványt gondozó német
cég a fiatal magyar tehetség
közremûködésével

Dani és a szülõk hálásak a
turai önkormányzatnak, mert
ha szerénymértékben is, de a
város támogatni tudta a fiatal-
ember tavaszi koncertkörút-
ját. Remélik, hogy Dani ha-
marosan a turaiaknak is be-

elsõ
CD-lemezét is.

számos to-
vábbi komolyzenei mû kiadá-
sát tervezi.

mutathatja tudása legjavát.
Ehhez persze legjobb lenne
egy megfelelõ akusztikájú

Anikóék
örülnének, ha csemetéjük egy
márkás – mondjuk

– zongorán gyakorol-
hatna a nappaliban, ám en-
nek van néhány „apró” aka-
dálya:

- Dani tanárai felhívták a
figyelmünket, hogy a fiunk to-
vábbi szakmai fejlõdéséhez

– mondja Anikó. – Itthon
csak egy pianínónk és egy
elektromos orgonánk van,
amelyek mechanikája

egy hangverseny-
zongoráét.
Épp emiatt a szülõk nagy

koncertterem és egy kiváló
hangversenyzongora.

Bösen-
dorfer

a nappali kicsi, a zon-
gora pedig legalább hatmillió
forintba kerül.

megfelelõ hangszerre van szük-
ség

meg
sem közelíti

fába vágták a fejszéjüket,
amikor jelentõs bankhitelt
vettek fel – no nem zongo-
ravásárlásra, hanem a csalá-
di ház bõvítésére, hogy (

-alapon) he-
lyet teremtsenek a ma még
ki tudja, mi módon beszer-
zendõ hangszernek. Druk-
kolunk nekik, hátha egy
nagy cég vagy néhány mó-
dosabb mûvészetpártoló se-
gíteni tud rajtuk...
Ami viszont már biztos:

nagysikerû koncertjeinek és a
kedvezõ sajtóvisszhangnak
köszönhetõen Dani meghí-
vást kapott egy újabb, önálló
japán koncertkörútra. Októ-
ber 21-én a Régi Zeneakadé-
mián a magyar tehetségek,
december 11-én pedig Rotter-
damban a szegény sorsú ma-

„a
gomb megvan, már csak a
kabát hiányzik”

gyar gyermekek megsegítésé-
re rendezendõ koncerten lép
fel. 2004 után idén júniusban
is nagy sikerrel vendégszere-
pelt önálló koncertjével a
Hegykõi Mûvészeti Fesztivá-
lon, az ottani római katolikus
templomban; a szervezõk
máris meghívták a jövõ évi
fesztiválra.

Hídi Szilveszter

után újabb japán koncertkörútra készül

Vankóné Dudás Juli-díjat
kapott a Turai Énekmondók
közössége. A Maczkó Mária
által vezetett kórus június
26-án vette át a kitüntetést
Galgamácsán, a falumúze-
um szabadtéri színpadán.

A község szülöttének emlé-
két õrzõ díjjal ismerték el

Vankóné Dudás Juli-díj
a Turai Énekmondóknak

továbbá a 2004-ben elhunyt
kiváló bagi táncos,

(Portörõ) életútját. A
díjat bagi pol-
gármesternek is odaítélték,
méltányolva, hogy évtizedek
óta pártolja a helyi hagyo-
mányõrzõkmunkáját.
Ünnepi köszöntõjében

népmûvelõ, a

Horváth
Mihály

Jamrik László

Bankó László

Vankóné Dudás Juli Alapít-
vány kuratóriumának tagja
megemlékezett
, városunk néhány hónapja

elhunyt népmûvészérõl is.

A galgamácsai ünnepség
szentiváni tûzugrással zárult.

Sára Ferenc-
rõl

Szent Iván napján Galgamácsán:

Kép és szöveg:
Balázs Gusztáv
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Tíz év jótékonyság

Turai Karitász: szerencsére nem csökken

TURAI HÍRLAP10

A nemzetközi összefogás
1924-ben Amszterdamban
kezdõdött, Magyarország az
alapítók között volt. A mozga-
lomnak nálunk a diktatúra
vetett véget több évtizedre.
1990-ben egyházi jogi sze-
mélyként szervezõdött újra, a
bírósági bejegyzésre 1991. jú-
nius 14-én került sor. Ezt kö-
vetõen minden egyházmegyé-
ben megalakultak a szerveze-
tek, 1995-re kialakult az orszá-
gos karitász hálózat. A turai
csoport 1995-ben szervezõdött
és csatlakozott a Váci Egyház-
megye szervezetéhez. A tagok
száma alig egy tucat. A mun-
kájukról keveset tud a széles
nyilvánosság; csak azok isme-
rik valamennyire tevékenysé-
güket, akik kapcsolatba kerül-
nek velük: adományt kapnak
tõlük vagy rendszeresen tá-
mogatják szolgálatukat.

Az elsõ években
vezette a cso-

portot, majd három évvel ez-
elõtt
vette át a vezetést. Õket kér-
deztük az elmúlt tíz évrõl.

- A KALÁSZ életébe kap-
csolódtunk be, majd a kari-
tászban folytattuk. Elõször a
plébánia volt a központunk és
a mûvelõdési házban is vé-
geztünk ruhagyûjtést, majd
megkaptunk a Tabán úti is-
kolaépületben egy termet.
Felvettük a kapcsolatot a kör-
nyékben Bagon, Aszódon és
Valkón mûködõ csoportok-

Szovicsné
Kolesza Erika

Sápiné Lukács Ildikó

- Hogyan alakult meg a
csoport?

–
–

kal. Beszámoltunk egymás-
nak munkánkról, igyekeztünk
együttmûködni. Részt ve-
szünk a Váci Egyházmegye
által szervezett továbbképzé-
seken, melyeket napjainkban

karitászigazga-
tó vezet.

- Legnagyobb „vállalkozá-
sunk” a táboroztatás, amelyre
idén tizedszer került sor. Álta-
lában húsz, hátrányos helyze-
tû családból származó 9-12 év
közötti gyermeket vittünk öt-
napos, ingyenes táborba.
Minden tanévben étkeztet-

tünk gyermekeket, akiknek
tízórait és/vagy ebédet fizet-
tünk. Volt már olyan év is,
amikor 14 gyerek tízóraiját fi-
zettük.

A következõ nagy feladat a
ruhagyûjtés és az igények
szerinti elosztás. Sajnos nincs
elég idõnk és segítõnk, hogy a
minden év novemberében
megtartandó gyûjtés után
azonnal szétválogassuk a ru-
hákat. Gyorsabb és rendsze-
resebb volt a ruhaosztás 2003-
ban, amikor az önkormányzat
közhasznú munkásokkal segí-
tett. Önkéntesek hiányában
ez a „szolgáltatás” a Gyer-
mekjóléti és Családsegítõ
Szolgálaton keresztül mûkö-
dik. Kérjük az adományozó-
kat, hogy csak használható, jó
állapotban lévõ ruhákat hoz-
zanak. A 25-30 éves ruhákkal
nem tudnunkmit kezdeni, ha
jó állapotban is vannak. Sze-

Kármán János

- Hogyan lehet összefoglal-
ni a tevékenységüket?

rencsére az adományozók
többsége jó állapotú, kimosott
és vasalt ruhát hoz összecso-
magolva, amit nyugodtan to-
vábbadhatunk.
Karácsony elõtt 120-130 be-

teg, idõs ember kap apró fi-
gyelmességet, melyet a gyón-
tató atyák visznek el. A szo-
ciális otthon lakóit december
24-én felkeressük. Minden év-
ben 25-30 nehéz helyzetû csa-
lád kap csomagot, melyben
tartós élelmiszer, édesség,
gyümölcs, esetleg adomány-
ból származó játék található.
A karácsonyi könyvvásárt a

templom elõtt tartjuk.

mû-
veit rendszeresen árusítjuk,
ugyanis a Szent István Tár-
sulat és a Szent Gellért Kiadó
15%-os kedvezményt ad.

- Nem. Csak a személyek
változtak.
- Volt-e példa arra, hogy

visszasegített a támogatott?
- Hogyne! Többen is van-

nak, akik most másokon segí-
tenek. Akár úgy is, hogy to-
vábbadják vagy visszahozzák
a tõlünk kapott s kinõtt gyer-
mekruhát.

- 1995-ben. Ennek az volt az
elõzménye, hogy a Váci Egy-
házmegye táborába egy-két
turai gyereket ajánlhattunk.
Leültünk megbeszélni, hogy
kit javasoljunk. Több mint
ötven gyerek neve került szó-
ba. Ne de kit válasszunk?
Ekkor döntöttünk úgy, hogy
húsz gyereknek mi szervez-
zünk tábort. Így indult a mi
mozgalmunk. Az elsõ tábor
Diósjenõn, egy használaton
kívüli plébánia épületében
volt, igen szerény körülmé-
nyek között. A gyerekek vi-
szont nagyon élvezték az ott

Antony
de Mello, Nemes Nagy Ágnes,
Fésüs Éva, Móra Ferenc, Feke-
te István, Gárdonyi Géza

- Csökkent-e a rászorulók
száma az évekmúltával?

- Mikor szervezték az elsõ
tábort?

töltött napokat.
Sokat köszönhetünk a tá-

borok soráért
aki nemcsak biztatott

bennünket, hanem segített is,
például a támogatók megszó-
lításában. A cserkészekhez
hasonlóan mi is örömmel vet-
tük az adományokat, amibõl
az étkezéseket megoldottuk.
A legelsõ táborba a Mátratej
szállította a tejet...
Sokan támogattak és mi

igyekeztünk jól gazdálkodni.
Amit visszahoztunk, odaaján-
dékoztuk a szociális otthon-
nak. Volt, hogy a pénzbõl is
maradt. Mivel a pénzt a gye-
rekekre kaptuk, kiötlöttük,
hogy támogassuk az iskolai
gyermekétkeztetést. A peda-
gógusok segítségével kezdõ-
dött el ez is.

- Mónosbélre, Sátoraljaúj-
helyre és Érsekvadkertre.
Tudni kell, hogy az elsõ alka-
lommal leánytábort szervez-
tünk, a második évben pedig
elõbb fiú-, majd leánytábort.
Ezek is jól sikerültek, de na-
gyon fárasztó volt a két alka-
lom. Ezt követõen alakult ki a
jelenlegi ötnapos vegyes tábor.

- Természetesen minden
tábor más. Tudni kell, hogy a
mi táborozóink sajátos szoci-
ális környezetbõl jönnek.
Máshogyan játszanak, mint a
többiek, kevesebb közös játé-
kot ismernek, egyszóval na-
gyobb figyelmet igényelnek.
Az ideirõl táborról viszont
szinte csak jót lehetmondani.

- Most 24 fõsre terveztük a
tábort, s mindenki igent mon-
dott, akit megszólítottunk.
Azok is jelezték, hogy szíve-
sen jönnének, akiket tartalék-
nak szántunk. Végül 28 turai
iskolást vittünk Mónosbélre,
demég többen indultak volna
el velünk. Jó híre ment a

Lukács István-
nak,

- Hová jutottak még el a
karitász táborozói?

-Mik a tapasztalataik?

- Vajonmiért?

A kifejezés jótékonyságot, emberszeretet jelent. Az
elsõ karitászt 1896-ban Lorenz Werthmann alapította Frei-
burgban azzal a céllal, hogy „a jó szándékú emberek ön-
kéntes segítõ munkáját szervezett keretek közé foglalja és
hatékonyabbá tegye”. Az egyre több helyen megalakuló, ka-
tolikus plébániák köré szervezõdõ karitász csoportok tagjai
összejöveteleiken megbeszélték, kik a rászorulók és hogyan
tudnának nekik segíteni. „Alapvetõ célként határoztákmeg,
hogy a karitász korra, nemre, felekezeti hovatartozásra való
tekintet nélkül segít a rászorulókon”.

caritas
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kaptunk. Az idei tábor költsé-
ge egyébként gyermekenként
tízezer forint volt úgy, hogy az
étkezéshez mindent megkap-
tunk adományként.

- Úgy látjuk, a mi céljainkat
– lehetõségeikhez mérten
szívesen támogatják az embe-
rek és a vállalkozások. A kari-
tász hallatán tudják, hogy hát-
rányos helyzetû gyermekek
számára szervezünk tábort.
Jelentõs összeggel támogatja a
karitászt plé-
bános atya. Ezen kívül meg-
kapjuk a Szent Erzsébet-napi
templomi gyûjtés 40%-t, vala-
mint a Szent Antal-persely
rászorulóknak szánt adomá-
nyait.

- Egy tavaszi megbeszélés
után új segítõk jelentkeztek.

- Ezek szerint nem csök-
ken az adományozók támo-
gatási kedve.

-Hogy látjáka folytatást?

–

Lukács András

Több cserkész is eljött ruhát
válogatni veze-
tésével. Azóta is voltak érdek-
lõdõk, fõleg fiatal lányok, akik
jelezték, hogy szívesen segíte-
nek. Reméljük, elõbb-utóbb
szervezetünk tagjaivá válnak.
Már az idén is nagy segítsé-
günkre volt a táborozás lebo-
nyolításában két fiatal,

Meg
kell említeni a felnõtteket is:

volt a
programfelelõs, valamint

és
. Jól jöttek a

friss erõk, hiszen eddigi rend-
szeres társaink,
és most nem
tudtak velünk tartani. Remél-
jük, hogy hamarosan gyara-
podni fog segíteni akaró cso-
portunk! Végül szeretnénk
köszönetet mondani minden
támogatónknak a segítségért.

Szilágyi Zoltán

Boda
Zsuzsa és Boda Cecília.

Simáné Meleg Anna
Páz-

mándi Erzsébet Szovicsné
Kolesza Erika

Kis Andrásné
Tusor Erzsébet

Kuti József -BalázsGusztáv

Jézusösztönzõ
szavai

- Kezdettõl fogva támoga-
tom a szervezetet, hisz az én
indításomra alakult a Kalász
és ennek fiatalasszony cso-
portja, a Szent Margit Kari-
tász – mondta Lukács And-
rás turai plébános. – Nem a
magam elgondolása, hanem
Jézus szava:

felhívás ösz-
tönöz engem is, és minden
Jézusra hallgatót.
Örülök, hogy Jézus szere-

tetre szólító szava a Karitasz
tagokban visszhangra talált.
Ki tettel, munkával, ki anyagi
segítséggel gyakorolja a jézu-
si szeretet parancsát. Segíts,
hogy a Karitász még többet
segíthessen!

„A szegényekre,
betegekre gondotok legyen”,
„Amit egynek tesztek, azt
nekem teszitek!”

tábornak... A gyerekek élvez-
ték a játékokat, nagyon egy-
másra találtak. Egyik alkalom-
mal egész délután számhábo-
rúztak, máskor a kézmûves
foglalkozás kötötte le õket tel-
jesen. A szobából, ahol tevé-
kenykedtek, szinte semmi zaj
nemhallatszott ki.

- Átgondolhatná az önkor-
mányzat, hogy érdemes lenne
egy táborhelyet vásárolni,
amelyen különbözõ generáci-
ók, közösségek verhetnek sát-
rat, legyenek azok általános
iskolások, cserkészek vagy
nagycsaládosok. Kár, hogy az
önkormányzat nem is tervezi
be a költségvetésébe a turai
gyerekek táborozási támoga-
tását. Már túl vagyunk az idei
táboron, de még nem tudjuk,
hogy mekkora támogatást

- Mit sugallnak a tízéves
tábori sorozat tapasztalatai
városunk számára?

az adományozók támogatási kedve

(folytatás az 1. oldalról)
A bemutatót összeállító és

levezetõ tanárnõ
kiemelte: Hagyományaink,
népmûvészetünk megõrzése,
ápolása és átörökítése napja-
inkban igen fontos felada-
tunk, s itt a Galgamentén sze-
rencsére mindennek messze-
menõ hagyományai vannak.
A paraszti kultúra felbomlá-

sával, az 1930-as ’40-es évektõl
kezdve felmerült annak a ve-
szélye, hogy igen gazdag népi
motívumvilág kincsei a fele-
dés homályába merülnek.
Szerencsére az akkor mega-
lakult hagyományõrzõ együt-
tesek révén ezt az örökséget
sikerült átmenteni az utókor-
nak. Ebbõl a motívumvilágból

Gregori Éva

merítkeznek Szekeres Erzsé-
bet munkái is, amelyek, a tex-
tilmûvészet gyöngyszemei-
ként már az egyetemes mû-
vészetet teszik még szebbé és
virágzóbba.

A viseletbemutató is azt a
célt szolgálta, hogy a napja-
inkban már sajnos elég rit-
kán, csak a legidõsebb kor-
osztály által hordott, sokszor a
ládák fiókjában heverõ, nem
egyszer akár száz évnél is ré-
gebbi ruhadarabok, viseletek
bemutatásával felvillantsák
Tura népviseletének fõbb ál-
lomásait az 1800-as évek végé-
tõl napjainkig.

Takács Pál

Tárlat és népviseleti bemutató

http://www.pdfdesk.com


2005. AUGUSZTUS

Zenészlegendák: Sima László

A Quattro King, az elsõ turai beatzenekar alapítója

TURAI HÍRLAP12

- Közvetlenül a második
világháború után született.
Milyen volt a gyerekkora?

- Említette, hogy az édes-
apja citerázott. Mindez ha-
tással volt-e önre, hogy a
hangszeres zene felé kacsint-
gasson?

- Nem volt könnyû, elég
csak annyit mondanom, hogy
nyolcan voltunk testvérek. Az
úgynevezett Újsoron laktunk
a mai Hévízi úton. Amikor
ebédkor körülültük az asztalt,
az édesanyám behozott egy
vájdling nokedlit, mert akkor
ez volt a legolcsóbb, kaptunk

egy kis szárnya hegyét.
Apám citerázgatott, játszot-
tunk, énekelgettünk. Ezek el-
lenére szép emlékeim vannak
errõl a korszakról, jó volt ilyen
nagycsaládban felnõni.

- Azt hiszem, nem. Ahogy
az emlékeimben kutakodom,
szerintem tudat alatt

volt rám hatással.

hozzá

Köles
Sanyi bácsi

A felejthetetlen hangulatú
disznótorokban, ahol nem kis
számban voltunk jelen, õ
mandolinozott. Ez lehetett az
a momentum, amikor azt
gondoltam: én is vidámságot
és mosolyt akarok az embe-
rek arcára csalni, és megta-
nulok valamilyen hangszeren
játszani.

- Igen, mégpedig a gitárt,
amin akkortájt Turán szinte
senki sem zenélt. Az igazság-
hoz hozzátartozik, hogy én is
szaxin kezdtem el tanulni.
Mégpedig Fekete Laci bará-
tom révén, aki a vasúttelepen
lakik; õ beszélt rá, hogy ezen
tanuljak, és majd alakítunk
egy zenekart. Én igyekeztem
is, hogy tudjak játszani rajta,
de valahogy nem nekem való

- Az eddigi zenészek szinte
kivétel nélkül szaxofonon és
harmonikán tanultak, ön pe-
dig egy pengetõs hangszert
vett birtokba...

volt. Amikor pedig szegény
édesapám haza a szolgá-
latból (akkor is gyakoroltam)
és belépett a házba, már
mondta is: Mi ez a hang, azt
hittem, hogy egy liba gágog! ,
akkor mégis a gitár mellett
döntöttem.

- 1963-ban az elsõ fizeté-
sembõl vettem egy hathúros
dobozgitárt, és megkerestem
Bagon
aki elkezdte az okításomat.
Gondolom, sokan emlékez-
nek rá, õ a Sirály együttesben
játszott. Az alapokat nála
kezdtem. Sok mindent tanul-
tam tõle, de a zenei tudás
mellett még egy fontos dolog-
ra megtanított, amire mindig
visszaemlékeztem. Azt mond-
ta: Amikor a legjobban unod,
akkor gyakorolj a legtöbbet,
mert így leszel jó muzsikus,
mert a zenetanuláshoz renge-
teg kitartás kell. Ez pedig a
mai napig így van, mert a leg-
jobb tudással rendelkezõ em-
bernek is kell a gyakorlás.

- Ez még lagzis zenekarnak
indult, amiben jómagam gitá-
ron, harmonikán,

dobon,
szaxofonon mûködött

közre. A vasúttelepi iskolában
gyakoroltunk, muzsikáltunk.
Ez az idõszak fél
évig tartott.

- A beatzene akkor kezdte
meg világhódítását és termé-
szetesen megfertõ-
zött. A hatvanas évek sztár-
csapata, a Beatles volt; a négy
liverpool-i srácot követve ala-
pítottam meg a zenekart
1964-ben. Ugyanolyan felállás-
ban, három gitárral és egy
dobbal kezdtük zenei pályafu-

jött

körülbelül

engem is

–
–

- A tanuláshoz gitár is kel-
lett, és valaki, aki átadta a
tudását önnek.

- Már ebben az évben
megalakult az elsõ zenekar.
Milyen zenét játszottak és
kik voltak a tagok?

-Mi történt? Hiszen akkor
a lakodalmas zene a virág-
korát élte...

Balázs Istvánt (Fijok)

Gyõri Péter
Basa László Fekete
László

tásunkat , vagyis
a Négy Király néven. A csa-
pat tagja volt ,

- A fiatalok rögtön ráhango-
lódtak és gyorsan megszeret-
ték. Ez

, aminek a lénye-
ge a lázadás a kötöttségek a
társadalmi problémák és az
akkori életvitel ellen. A kultúr-
házban gyakoroltunk és ját-
szottunk, például farsangi bá-
lokban.

Quattro King

Döme Ferenc
Erdélyi Tibor ésBasa László.

nemcsak zene volt, ha-
nem életérzés

- Hogyan fogadta a hallga-
tóság az új mûfajt?

A hatvanas évek elején a rezesbandák, a cigányzenekarok
és a lakodalmas zenekarok mellett a fiatalok körében egyre
népszerûbbé vált egy új zenei mûfaj, a beatzene. A tinik
többsége már ezt amûfajt hallgatta a rádiókon, s ígymegál-
líthatatlanul tört be az ifjúság körébe mind
öltözködésben. Az akkori generáció példaképe lett a mai
napig népszerû Beatles együttes. A négy gombafejû srác
meghódította a világot így Turát is, ahol az õ mintájukra
SimaLászlómegalapította a falu elsõ beatzenekarát.

zenében, mind

–

A Quattro King, az elsõ turai beatzenekar

A gitár szerelmese

- Biztosra veszem, hogy a
Beatles számait sokszor ját-
szották.

- Ez a szép idõszak négy
évig tartott. Mi volt az
együttes feloszlásának oka?

- Bármennyire is hihetet-
len, egyetlen számot sem ját-
szottunk tõlük, holott õk vol-
tak a példaképeink. Az akkori
rendszer annyira belénk suly-
kolta, hogy a külföldi zene
nem jó, hogy Illés- illetve
Omega-számokkal, azaz ma-
gyar beatzenével szolgáltuk ki
a hallgatóságunkat. Azt azon-
ban meg kell említenem,
hogy volt két saját számunk is.

- A hadseregbe való bevo-
nulások. A másik ok, ami a
megszûnést megerõsítette,
hogy 1967-ben megnõsültem
és elkerültem Turáról a Nóg-
rád megyei Tar településre.
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Az együttes megszûnt, de
kaptam egy fantaszti-
kus embert, a feleségemet.

- A Tar környéki zenészek-
kel gyorsan megismerkedtem
és velük jártam a lakodal-
makba muzsikálni. 1972-ben
Salgótarjánba költözött a csa-
lád, ami ekkorra már két
gyermekemmel bõvült . Itt
tettem le a zenészvizsgát és
megszereztem mûködési en-
gedélyt. A Salgó étteremben
alkalmaztak zenészként, ahol
egy másik sráccal felváltva
pengettem a húrokat. Az egy-
szerû emberek mellett több
híresség is megfordult többek
között, mint , a

házaspár,

Mondhatom, ez az aranykor-
szakom volt, és nem szégyel-
lem bevallani, hogy a vendég-
lõben tanultam meg igazán
zenélni és ott szereztem igazi
rutint.

- Igen, 1980-ban hazaköltöz-

cserébe

ki

- Az új szerelem mellett
megmaradt a régi, azaz a
gitár is?

- Aztán újra Tura követ-
kezett…

Kibédi Ervin
Vámosi Chru-

dinák Alajos, Koós János.
Zárai-

Hosszú idõ után ismét turai zenekarban

tünk; egyrészt a munkám
Pestre, a postához kötött,
másrészt jó volt újra itthon.
Turán újra a lagzis zenészek
táborát erõsítettem,

muzsikál-
tam, amivel nagyon jól keres-
tem, sokszor többet, mint a
fizetésem. A korszak tíz év
után lassan ellaposodott és
végetért. Eladtam mindent,
kivéve egy gitárt, ami a pad-
láson porosodott.

Gémesi-
ékkel, Szatyorékkal

- Még aktívan dolgozik. A
zene mennyire van jelen a
mindennapjaiban?

- Negyvenkét éve dolgozom
a postán, vendégzenészként
néha még játszom. Az inter-
neten sok dalt megtalálok, le-
töltöm és megtanulom .
A magam és a gyerekek szó-
rakoztatására játszom. A pad-
láson lévõ gitárt leporoltam,
majd sok utánjárás után sike-
rült helyrepofozni. Két gyere-
kem mellett öt unokám van;
bánatomra egyik sem zenél.

- Szerencsés vagyok, mert

azokat

- Hogy a zenélést zavarta-
lanul végezze, kellett hozzá
egymegértõ társ is.

negyven éve olyan társat kap-
tam, aki végig mellettem volt
és mindenben támogatott.
Nélküle nem tudtam volna
mindezt végigvinni. Ellátott
minden földi jóval és vigyá-
zott, hogy pihenni tudjak,
amikor reggel hazaértem egy
mulatságból. Azt kívánom
mindenkinek, hogy ilyen bol-
dogságban éljen,mint én.

Közben elõkerül a rendbe-
hozott gitár, gazdája a húrok
közé csap. Örömmel pengeti
a húrokat, és látszik, hogy a
zenével teljes az élete. Köz-
ben megérkeznek az unokák,
Ilonka, a feleség süt-fõz a
konyhában, a kert telis-teli
szebbnél-szebb virágokkal.
Sima László gondolatban újra
végigjárja a negyven év mu-
zsikushelyszíneit és újraéli a
számtalan élményt, amit ka-
pott. Amikor felnéz feleségére,
tekintetük összetalálkozik, és
egy csöndes mosollyal jelzik:
mi összetartozunk.

(Ilonka, a feleség a konyhá-
ból bepillantva mosolyogva bó-
lint, megerõsítve párja szavait.)

Szénási József

Tovább folytatódik az országjárás

Újabb „Õszirózsás” sikerek

Takács Pál felvétele

Köszönet-
nyilvánítás

Köszönetünket fejezzük ki
mindazoknak, akik Drága
Feleségem, Édesanyánk,

sz.

temetésén részt vettek, fáj-
dalmunkban osztoztak és
együttéreztek velünk.

Dolányi Zoltánné
Bánszki Ilona

A gyászoló család

Tornászsiker
Június 11-én Köröshegyen,

az V. Balaton-kupa országos
meghívásos tornászversenyen
elõször szerepelt a turai csa-
pat, amely tizenegy résztvevõ
között a második helyen vég-
zett. Leányaink ezúttal meg-
elõzték az összes riválist, akik
az áprilisi pécsi országos diák-
olimpián elõttük végeztek.
A csapat tagjai:

edzõik:
és

Sajnos a csapat a felsorolt
felállásban utoljára verseny-
zett, mert õsztõl hárman má-
sik iskolában folytatják tanul-
mányaikat.

Toldi Fanni,
Tóth-Zs. Fanny, Káré Adrienn,
Csörgi Ivett, Sima Fanni és
Benke Beáta, Csighy-
né Szota Katalin Kovácsné
Demetrovics Krisztina.

n
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Turán, Neszûrdûlõn 993 m2-
es üres telek olcsón eladó.
Tel.: 06-30-214-86-39

gitárra cserélte a szaxofont
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Labdarúgás

Tura SC: idén erõgyûjtés, jövõre NB II?
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Az egyesület vezetése már
korábban eldöntötte:

a feljebb jutással járó ter-
heket, mivel az ottani szerep-
lés – utazás, bírói költség stb.
– jóval többe kerül a mostani-
nál. Emellett rögtön rendbe
kellene tenni az edzõpályát,
és átépítésre szorulna a szék-
ház is. Elsõre tehát a NEM
volt az alapállás. A Tura en-
nek megfelelõen bejelentette
az MLSZ-nél, hogy nem kí-
ván élni a lehetõséggel, és

amit a szövet-
ség el is fogadott.

nem vál-
lalja

ismét az NB III-as bajnokság-
ba nevezett be,

A Gyula elleni diadal már
jóval optimistábbá tette a
hangulatot, és a legutóbbi el-
nökségi ülés résztvevõi meg-
határozták a következõ baj-
nokság célját: a csapatnak is-
mét elsõséget kell szereznie,
és megnyernie az osztályozót,
az elnökségnek és a szponzo-
roknak pedig elõ kell terem-
teniük a magasabb osztály-
ban szereplés anyagi és tárgyi
feltételeit.
A cél megjelölése minden

bizonnyal jó motivációnak bi-
zonyul, és ez nagyon fontos a
játékosok számára. Ezt hiá-

nyolta edzõ is a Gyula
elleni visszavágó lefújását kö-
vetõen, no meg azt, hogy na-
gyon fontos volna a keret
megtartása. Úgy tûnik, hogy
ezzel sem lesz probléma, mi-
vel nem sok változás mutat-
kozik. Mindössze két távozó
van, és ve-
lük nem hosszabbított szerzõ-
dést a Tura. A tavasszal gól-
erõsnek bizonyult a
Felcsút vitte volna, ám mivel
a két egyesület nem tudott
megegyezni, a játékos decem-
berig mindenképpen marad.
Ugyanakkor van néhány ér-
kezõ labdarúgó:
Nyíregyházáról,
a RAFC-ból, az
MTK Ifi A-ból. Kérdéses még
a Vasas ifi csapatából

igazolása.
*

Az új szezonra való felké-
szülés július 12-én megkezdõ-
dött. A formálódó együttes

Aczél

Ángyási Völgyesi,

Csépányit

Gyõri Zoltán
Nyári András

Smeló Dávid

Ludányi
Márton

két edzõmérkõzésen van túl
(az MTK junior ellen 3:0-ás
gyõzelem, a Jászberény ellen
2:1-es vereség), de mire la-
punk megjelenik, addigra le-
játsszák a Gyöngyös, a Kóka
és az Újpest ifi elleni találko-
zókat, augusztus 6-án pedig a
Bag lesz az ellenfél.

A bajnokság nyitányára ki-
látogató szurkoló némi válto-
zást tapasztal majd a szék-
házban és a pálya környékén.
Az épületben megnagyobbí-
tották a vendégöltözõt és elvé-
gezték a tisztasági festést, ki-
cserélték a 16-osokon belüli
területek gyepszõnyegeit, a
pálya szélére pedig új kispa-
dok kerülnek. Az anyagiakat
az egyesület költségvetésébõl,
illetve a munkákra tett fela-
jánlásokból fedezik.

HajráTura!
Rácz Zoltán

Evés közben jön meg az étvágy – szokták mondani. Ami
tény: a Tura SC, miután fölényesenmegnyerte az NB III-as
bajnokságot, osztályozót játszhatott az NB II-es szereplésért
a Gyula együttesével. A fiúk rajtuk is keresztülverekedték
magukat. Ugyan a 0:3-as idegenbeli diadal után egy csapni-
valóan rossz, 0:2-es eredménnyel záruló produkció követke-
zett, jobb gólaránnyal a turai gárda szerezte meg a jogot a
magasabb osztályban való szerepléshez.
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Férfinév 5. Reviczky … (szí-
nész) 6. Vég szélek! 7. Egye!
8. TFI 9. Két tenyér össze-
ütése 10. Közepén lehel! 11.
Becézett nõi név 16. Világta-
lan 18. Ételt ízesít 20. Lassító
pedál 22. Nem ehhez! 24.
Édesség 26. Juttat 28. Siket
betûi, keverve 29. -be párja
32. Oktatási Minisztérium 36.
Utcára 37. Olaj angolul (OIL)
39. Erdei gyümölcs 41. Kis-
csirke 43. Kecske mondja
44. Orvosi mûszer 47. Kiej-
tett betû! 49. A szélein arat!
51. Az egyik evangélista 53.
IKS 55. Néma széna!

58. Alex azonos
hangzói! 59. Egér darab! 60.
Sándor Miklós 61. Ek! 62.
Éjfél!

57. A
megfejtés befejezõ sora,
zárt betû: F

-fné-
*

Amegfejtést a lap aljáról kivá-
gott rejtvényszelvénnyel ellá-
tott, lehet
beküldeni a Városi Könyvtár
címére (Bartók tér 3.)

A megfejtõk között

sorsoljuk ki.

nyílt levelezõlapon

augusz-
tus 29-ig. a
Galga Coop 2.000 Ft-os, illetve
a Fénysugár ezoterikus bolt
1500 Ft-os vásárlási utalványát

Turai Hírlap
közéleti havilap

Felelõs szerkesztõ:Hídi Szilveszter
Munkatársak: Takács PálBalázs Gusztáv, Rácz Zoltán, Szénási József,

Lapterjesztés: Éliás Zoltán

Nytsz:B/BHF/567/P/91 E-mail: rhplusz@rhpluszvideo.hu
Levélcím: Városi Könyvtár - 2194 Tura, Bartók tér 3.

Készült 850 példányban az ArtWind-Nyomda Kft. nyomdaüzemében, Gödöllõn

Júniusi számunk megfejtése:

Gratulálunk!
Nyereményüket

postán küldjük el.

- Ugye megmondtam, hogy
nem a bagoly huhogott!?

A 2.000 Ft értékû vásárlási
utalványt
(Báthory út 1.), az 1500 Ft-os
vásárlási utalványt

(Ybl M. u. 2.) ked-
ves olvasónk nyerte.

Martonosi Bálint

Tóth M.
Ferencné

Lapzárta

Kórházban

Vízszintes:

Függõleges:

1. A megfejtés
elsõ sora, zárt betû: A 12.
Ruhadarab 13. Erdei lak 14.
Spanyol autójel 15. Ribizli
darab! 16. Mérges kígyó 17.
Üres kas! 19. Piaci árus 21.
Szerszám 23. Indok 25. Nõi
név 27. Meggyõzõdés 28.
Ollóval vág 30. Kálium 31.
szellõzetlen szag 33. Oxigén
34. Tanuló vezetõ 35. Pakol
37. Origó 38. Azonnal 40. Be-
cézett Ilona 42. Misi betûi,
keverve! 45. Középen szól!
46. Kevert mese! 48. Nõi név
50. Római 2000 52. Kipottyan
54. ITS 56. Dehogy! 57. Nyí-
lászáró 59. Nyaklánc.

1. Dal 2. Nát-
rium 3. Páratlan madár! 4.

8.

Két sebesült fekszik a kórházban.
- Maga hogy került ide? - kérdi az egyik.
- Nem akartam a feleségemnek autót venni, erre õ

nekemesett és megtépett. És maga?
A vicc poénját lásd a megfejtésben!

Július 18-án megkezdõdött
az Iskola úti épület felújí-
tása. A szükséges anyagokat
az önkormányzat pályázaton
nyert pénzbõl vásárolta meg,
a munkák irányítására szak-
embereket alkalmazott.
Jelenleg a tetõcserét végzik,

pala helyett ezután cserép
védi majd az iskolaépületet.
Mint azt épület-
felelõstõl megtudtuk: korsze-
rûsítették az iskola elektromos
hálózatát, emellett a nyílászá-
rókat is felújítják. A termek-
ben hamarosan sor kerül a
padlózat új linóleum-borításá-

Seres Péterné

ra, míg a folyosó hidegburko-
latot kap.
A szakemberek mellett a

tetõ felújításánál besegítettek
a következõ tanévben itt elsõ
osztályban tanuló gyerekek
szülei, az itt dolgozó tanítók,
valamint az iskola technikai
dolgozói és a képviselõ-testü-
let néhány tagja is. A burko-
lási munkálatokat részben ön-
kormányzati dolgozók és szü-
lõk végzik; he-
lyi vállalkozó ingyenesen biz-
tosít szakembert a munkála-
tokhoz. A tantermek festését
szülõk, a folyosót és a nevelõi

Farkas Mihály

szobát pedig a Polgármesteri
Hivatal dolgozói vállalták.
Szülõi, vállalkozói és önkor-

mányzati segítséggel jelentõs
felújítási munkálatokat végez-
tek a város két óvodájában is;
e munkákról következõ
számunkban számolunk be.
A három intézményben el-
végzett munkálatok (a pályá-
zaton nyert összeg, az önkor-
mányzati önrész, valamint a
felajánlott munka és anyag)

becslések szerint meg-
haladja a tizenötmillió Ft-ot.
értéke

T. P. -H. Sz.

Tizenötmillió értékû munkavégzés
Intézmény-felújítás az Iskola úton és az óvodákban

Libra-sarok

nyílt levelezõlapon, felra-
gasztott rejtvényszelvény-
nyel au-
gusztus 29-ig

Mi a címe
Lebhardt Dániel

készülõ zenemûvének?

tizenhat évig.

Bagó Jánosné

Rejtvényünkben egy, lapunk
legfrissebb számával kapcso-
latos kérdésre várjuk Olvasó-
ink helyes válaszát, amelyet

várunk
. A nyeremény

a Libra Könyvesbolt 1500 Ft
értékû könyvutalványa. (Aki
a rejtvényt és a Libra-sarok
megfejtését is beküldi, mind-
két sorsoláson részt vesz.)

címünkre

A nyertes:
(Arany János út 61.)

E havi kérdésünk:

Elõzõ kérdésünkre a válasz:
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